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Sak 57/2022 

Saksfremlegg til styret i Sykehusinnkjøp HF 
 

Sykehusinnkjøp HF i media 
 

Møtedato: 16. juni 2022 

Tidligere behandlet i styret/saksnr.   

Type sak (orienteringssak, diskusjonssak, beslutningssak, temasak) Orienteringssak 

 

Styret i Sykehusinnkjøp HF inviteres til å treffe følgende vedtak: 
1. Styret tar saken til orientering. 
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administrerende direktør 
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1. Hva saken gjelder 
Saken gir en oversikt over mediesaker hvor Sykehusinnkjøp HF er omtalt i perioden 13. april 2022 til 

3. juni 2022. De aktuelle mediesakene er vurdert ut fra om de er positivt, nøytralt eller negativt 

vinklet. 

 

2. Hovedpunkter og handlingsalternativer 
Siden forrige styremøte har Sykehusinnkjøp HF omtalt i flere ulike medier. Den mest kritiske omtalen 

kommer fra Tønsbergs Blad, som følger opp sakene de har kjørt om anskaffelsene av ambulanser. 

Avgjørelser tatt av Beslutningsforum har fått mye oppmerksomhet i perioden. 

I denne perioden har Sykehusinnkjøp HF også selv publisert flere pressemeldinger. Disse har blitt 

plukket opp av enkelte medier, som også har skrevet positive vinklede saker om temaene. Sakene 

har omhandlet et prosjekt for å anskaffe miljøvennlige ambulansebåter, en oppsagt avtale på 

tolketjenester, og samarbeid om anskaffelser med Forsvarets logistikkorganisasjon. 

Saker omtalt i perioden fordeler seg som følger: 

Totalt antall saker i 
perioden 

Positivt vinklet Negativt vinklet  Nøytralt vinklet  

31 6 10 15 

 

Sakene er sortert etter publiseringsdato, med de nyeste sakene først: 

Anbud365 skriver en forhåndsomtale av sitt eget arrangement Anbud365-dagen, som arrangeres 16. 

juni. Der er spesialrådgiver for etisk handel i Sykehusinnkjøp HF, Pia Trulsen, en av innlederne. Hun 

skal snakke om hvordan Sykehusinnkjøp HF jobber med aktsomhetsvurderinger i anskaffelser og 

hvordan vi kartlegger verdikjeden. 

Saken er nøytralt vinklet.  

• Anbud365: Unngå å bomme ved beregning av anskaffelsens verdi 

 

Dagens Medisin har publisert en sak basert på Sykehusinnkjøp HFs pressemelding om oppsigelse av 

avtale på akutte tolkebehov, og hvor leverandøren som har mistet kontrakten uttaler seg kritisk om 

avgjørelsen. Saken blir nyansert ved at Sykehusinnkjøp HF har fått svare på leverandørens uttalelser. 

Saken er nøytralt vinklet. 

• Dagens Medisin: Sykehusinnkjøp: – Vi skal bidra til ryddige forhold i arbeidslivet 

 

Flere medier skriver om pasienter som etter avgjørelser i Beslutningsforum ikke får dekket 

legemiddel til behandling av sykdommene sine. Pfizer, leverandør av Vyndaqel®, deltar aktivt i 

samfunnsdebatten, og mener at systemet for å ta i bruk nye legemidler bør endres. 

https://www.anbud365.no/regelverk/pa-anbud365-dagen-16-juni-unnga-a-bomme-ved-beregning-av-anskaffelsens-verdi/
https://sykehusinnkjop.no/nyheter/kontrakt-pa-akutt-tolkebehov-oppsagt
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/05/20/sykehusinnkjop--vi-skal-bidra-til-ryddige-forhold-i-arbeidslivet/
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Sakene er for Sykehusinnkjøp HFs del nøytralt vinklet. 

• Vyndaqel®, for behandling av hjerteamyloidose 

o Stavanger Aftenblad: Forhandlinger om livsviktig hjertemedisin: Pfizer reagerer 

kraftig på svaret fra myndighetene (vedlegg 1) 

o Dagens Medisin: Pasienter klager på avslag (vedlegg 1) 

o Aftenposten: Det norske systemet for å ta i bruk nye legemidler er modent for 

endringer (vedlegg 1) 

• Enhertu®, for behandling av kreft 

o Grimstad Adressetidende: Må betale flere hundre tusen for kreftmedisin (vedlegg 1) 

o Rogalands Avis: Bare én av dem mottar kreft-medisin som kan forlenge livet 

(vedlegg 1) 

o NRK: Eliza får livsviktig medisin – Silje får ikkje 

• Takhzyro®, for behandling av hereditært angioødem 

o NRK: Linda (38) fortviler: Må ukentlig stikke seg med nål like ved hjertet 

 

Regionale medier, samt Dagens Medisin og Anbud365 omtaler Sykehusinnkjøp HFs pressemelding 

om at det er startet et forprosjekt for å utrede muligheten for å anskaffe miljøvennlig ambulansebåt 

for Helgelandssykehuset HF. 

Sakene er positivt vinklet. 

• Helgelendingen: Inviterer til å utvikle miljøvennlige ambulansebåter (vedlegg 2) 

• Rana Blad: Må gi rask respons (vedlegg 2) 

• Dagens Medisin: Vil ha utslippsfrie ambulansebåter 

• Anbud365: Utslippsfrie ambulansebåter: Markedet utfordres, kanskje innovativ anskaffelse 

 

Anbud365 skriver at markedet for konkurransegjennomføringsverktøy for anbudskonkurranser 

konsolideres i Norge, og konkurransen mellom slike tjenesteleverandører vil være internasjonal i 

fremtiden. De bruker Sykehusinnkjøp HF som eksempel på aktør som skal anskaffe nytt KGV, og 

påpeker at andre aktører har valgt utenlandske leverandører. Sykehusinnkjøp HFs direktør for 

forretningsutvikling, Lars-Johan Frøyland, siteres i saken. 

Saken er nøytralt vinklet. 

• Anbud365: Brygger opp til knallhard kamp mellom internasjonale KGV-leverandører – blant 

disse en norsk 

• Anbud365: KGV-marked i endring – mer internasjonal konkurranse på gang i Norge 

 

Nasjonale medier skriver om glede hos pasienter over at Beslutningsforum har godkjent 

legemiddelet Kaftrio®, til behandling av cystisk fibrose. En rekke regionale og lokale medier 

publiserer også saker om pasienter i områdene de dekker som påvirkes av beslutningen. 

Saken er for Sykehusinnkjøp HFs del nøytralt vinklet. 

https://www.nrk.no/norge/eliza-far-livsviktig-medisin-_-silje-far-ikkje-1.15947937
https://www.nrk.no/trondelag/linda-bjorgan-har-hereditaert-angioodem_-ber-beslutningsforum-for-nye-metoder-godkjenne-thakzyro-1.15941795
https://sykehusinnkjop.no/nyheter/inviterer-til-a-utvikle-miljovennlige-ambulansebater
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/05/18/vil-ha-utslippsfrie-ambulansebater/
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/utslippsfrie-ambulansebater-markedet-utfordres-kanskje-innovativ-anskaffelse/
https://www.anbud365.no/bransjer/it-teknologi/brygger-opp-til-knallhard-kamp-mellom-internasjonale-kgv-leverandorer-blant-disse-en-norsk/
https://www.anbud365.no/bransjer/it-teknologi/brygger-opp-til-knallhard-kamp-mellom-internasjonale-kgv-leverandorer-blant-disse-en-norsk/
https://www.anbud365.no/bransjer/it-teknologi/kgv-marked-i-endring-mer-internasjonal-konkurranse-pa-gang-i-norge/
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• VG: – Livet mitt er reddet (vedlegg 3) 

• TV2: Jublar over vedtak: – No kan eg vere pappa til dottera mi lenge 

 

Anbud365 skriver at NHO og Legemiddelindustrien kritiserer Sykehusinnkjøp HF for tre lekkasjer av 

legemiddelpriser. Sykehusinnkjøp HFs administrerende direktør, Bente Hayes, siteres om saken, og 

beklager lekkasjene.  

Saken er negativt vinklet. 

• Anbud365: Pinlig lekkasje av legemiddel-priser, Sykehusinnkjøp la seg paddeflate 

 

Anbud365 omtaler styremøte i Sykehusinnkjøp HF som orienterer om fire legemiddelanskaffelser 

med høy risiko, samt potensiale for gevinst på legemidler de neste månedene. 

Saken er nøytralt vinklet. 

• Anbud365: Sykehusinnkjøp rapporterer om fire legemiddel-anskaffelser med høyrisiko 

 

Tønsbergs Blad har hatt flere oppfølgingssaker angående anskaffelser av ambulanser. Over flere 

artikler har avisen problematisert regelverket rundt behandlersetet i ambulansene. I sakene vinkler 

avisen på at behandlersetet ikke er godkjent for bruk, men likevel blir brukt jevnlig av 

ambulansepersonell. Sykehusinnkjøp HF har i overenstemmelse med de regionale helseforetakene 

svart på disse påstandene i avisen.  

Stortingspolitikere fra Høyre har også stilt et skriftlig spørsmål til helseministeren om denne saken, 

og spørsmålet og svaret omtales også i sakene til Tønsbergs Blad.  

Tilbyderen Blue Aerospace AS har også klaget Sykehusinnkjøp HF og flere helseforetak inn for KOFA 

for ulovlige direkteanskaffelser på tidligere og nåværende avtaler. Avisen har både hatt saker vinklet 

på klagen fra Blue Aerospace, og på gebyrvarslene KOFA har sendt ut til fem helseforetak og 

Sykehusinnkjøp HF. I tillegg har avisen publisert et kritisk leserinnlegg fra daglig leder i Blue 

Aerospace AS. 

Sakene er alle negativt vinklet. 

• Tønsbergs Blad: Eventyret om de offentlige etatene som ikke ville følge sine egne regler 

(vedlegg 4) 

• Tønsbergs Blad: Klager inn sykehusene for å ha anskaffet ulovlige ambulanser til et tresifret 

millionbeløp (vedlegg 4) 

• Tønsbergs Blad: Regjeringen tar grep (vedlegg 4) 

• Tønsberg Blad: Regjeringen må ta stilling til potensielt trafikkfarlige ambulansestoler 

(vedlegg 4) 

• Tønsbergs Blad: Ser mellom fingrene på bruk av ulovlige og potensielt livsfarlige seter 

(vedlegg 4) 

• Tønsbergs Blad: Alvorlig forvirring (vedlegg 4) 

• Tønsbergs Blad: Godkjennes etter gamle lover (vedlegg 4) 

https://www.tv2.no/nyheter/14501724/
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/pinlig-lekkasje-av-legemiddel-priser-sykehusinnkjop-la-seg-paddeflate/
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/sykehusinnkjop-rapporterer-om-fire-legemiddel-anskaffelser-med-hoyrisiko/
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• Tønsbergs Blad: Legger alt ansvar over på de ansatte (vedlegg 4) 

• Tønsberg Blad: Risikerer gigantbot (vedlegg 4) 

Nettstedene Anbud365 og Dagens Medisin omtaler pressemelding lagt ut av Sykehusinnkjøp HF og 

Forsvarets logistikkorganisasjon om samarbeid om anskaffelser av medisinsk utstyr og legemidler. 

Forsvaret mener at samarbeidet vil bedre beredskap og avtalebetingelser. 

Saken er positivt vinklet. 

• Anbud365: Beredskapen styrkes – Sykehusinnkjøp og Forsvaret i innkjøpssamarbeid 

• Dagens Medisin: Samarbeid skal sikre raskere tilgang til større volum av medisinsk utstyr og 

legemidler 

 

TV2 skriver om problemer med leveringsproblemer for medisinske produkter til sykehusene grunnet 

krig i Ukraina og lockdown i Kina. Sykehusinnkjøp HFs administrerende direktør, Bente Hayes, uttaler 

seg om saken, og TV-kanalen henter også inn situasjonsbeskrivelser fra en rekke forskjellige 

helseforetak. Adresseavisen og Dagens Medisin refererer også TV2s sak. 

Saken er nøytralt vinklet.  

• TV2: Importkrise kan ramme norske pasienter 

 

Vedlegg 
• Vedlegg 1 – Saker fra Beslutningsforum  

• Vedlegg 2 – Saker om ambulansebåtprosjekt  

• Vedlegg 3 – VG om Kaftrio®  

• Vedlegg 4 – Tønsbergs Blad om ambulanseanskaffelsen 

https://sykehusinnkjop.no/nyheter/sykehusinnkjop-hf-og-forsvarets-logistikkorganisasjon-flo-innleder-samarbeid
https://sykehusinnkjop.no/nyheter/sykehusinnkjop-hf-og-forsvarets-logistikkorganisasjon-flo-innleder-samarbeid
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/beredskapen-styrkes-sykehusinnkjop-og-forsvaret-i-innkjopssamarbeid/
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/04/22/sykehusinnkjop-hf-og-forsvarets-logistikkorganisasjon-flo-inngar-samarbeid/
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/04/22/sykehusinnkjop-hf-og-forsvarets-logistikkorganisasjon-flo-inngar-samarbeid/
https://www.tv2.no/nyheter/14709051/
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